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Tipy na vianočné darčeky

Janči Máhrik & José Calvo Aguilar: Prečo (ne)chcem 
byť kresťan alebo o čom hovorím, keď hovorím 

o kresťanstve
Napriek tomu, že sa dnes o kresťanstve v spoločnosti 
hovorí mnoho, len veľmi málo z toho má čo dočinenia 

s jeho pravdivou verziou. Aj to je jedným z dôvodov, prečo 
sa dnes čím ďalej tým viac ľudí od kresťanstva dištancuje.

No čo ak – hoci je kritika istej verzie kresťanstva nutná 
– celkový odchod od neho nutný nie je? Viac informácií 

a spôsoby zakúpenia knihy nájdete na https://
zabudnutecesty.sk/preco-

nechcem-byt-krestan/.

Maruška Skonc: Dožaté
Kniha Dožaté je záverečnou 
časťou žitnej série (Ako chytať 
v žite 2009, Nažité v žite 2017). Ide o zbierku krátkych 
autobiografických  príbehov, ktoré sa odohrávajú na pozadí 
obyčajného života. Autorka však vidí zázračné v bežnom 
a neobyčajné v obyčajnom. Hrdinami sú reálni ľudia z jej života, 
humorné cestovateľské zážitky a príbehy spojené 
nespochybniteľným povolaním, ktoré jej dal Boh. Kniha je 
úprimná, zraniteľná a zároveň sa netvári, že je niečím viac, 
ako v skutočnosti je. Viac informácií a spôsoby zakúpenia knihy 
nájdete na https://linktr.ee/dozate.

BCC Worship: 
Narodený

...a uprostred tej obyčajnej noci, lúč nádeje rozjasnil 
temnotu. Skutočné svetlo, ktoré prinieslo skutočnú 
lásku. Prišlo milovať, vykúpiť, obnoviť a zachrániť. 
Naplnilo večný prísľub, že všetci raz spoznajú 
pravdu, ktorou je Imanuel - Boh s nami. Na zem 
prišlo nebo a v jasliach bol NARODENÝ Ježiš. 
Vianočný album bratislavskej kapely BCC Worship 
nájdete na všetkých streamovacích platformách 
alebo si ho môžete objednať na https://
bccworship.sk/narodeny/.



3

Redakčne pripravili: 

Dáša Nemcová

Za príspevky ďakujeme 
Simonke Zemanovej, 
Vladkovi Zemanovi, 
Richardovi Cimermanovi, 
Peti Volentierovej, Matúšovi 
Ferienčíkovi, Janke 
Novotnej, pani farárke 
Koštialovej a pánovi 
Milanovi Vančovi.

Služby Božie pripravili: 

Simona Zemanová, Martin 
Trnik, Matúš Ferienčík, 
Ľuboš Balážovič, Roxy 
Anstead, Peter Tuhársky

Kázeň: Daniel Koštial

Grafická a technická 
spolupráca:  

Dáša Nemcová

Pre vnútornú potrebu 
zboru ECAV Banská 
Bystrica vydalo občianske 
združenie CROSSROADS 
v roku 2021 v náklade 
80 ks.

Milé sestry a milí bratia,

ani sme sa nenazdali a je tu koniec roka. Opäť ho 
zakončujeme lockdownom, možno strachom 
z toho, čo bolo a čo bude. No opäť prichádza 
najkrajšie obdobie roka - zima, advent a Vianoce. 
Nenechajme si pokaziť toto čarovné obdobie. 
Využime lockdown na to, aby sme si poupratovali 
vo svojich príbytkoch - fyzických aj duchovných. 
Pripravme svoje vnútro na príchod Pána, ponorme 
sa do chvál a Božieho slova. Vianoce predsa nie sú 
o vianočných trhoch, naháňaním sa za darčekmi, 
aj keď niektorí z nás si bez toho december nevedia 
predstaviť. Skúsme sa naozaj zastaviť, spomaliť. 
Vychutnajme si atmosféru Vianoc s našimi 
najbližšími, pri teplom čaji a s Bibliou alebo inou 
dobrou knihou v ruke. Využime toto obdobie 
na rozhovory, na svoje duchovné, nie telesné 
obohatenie. Neberme lockdown ako niečo zlé, 
snažme sa z neho vyťažiť čo najviac. Nezabúdajme 
však ani na svoje zdravie a bezpečnosť, chráňme 
seba aj svojich blízkych a využime všetky dostupné 
prostriedky na to, aby sme sa covidu nadobro 
zbavili a mohli sa o rok stretnúť na zborovom 
vianočnom večierku:) Na záver vám už len prajem, 
aby ste boli najmä zdraví, požehnaní a naplnení 
láskou - Božou aj ľudskou, pretože bez lásky sme 
ako prázdne nádoby.

Dáša Nemcová

Slovo na úvod
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1. Najprv si sama chodila na mládež, 
potom si spievala v kapele, pomáha-
la s besiedkou a teraz vedieš konfiklub. 
Aká bola tvoja cesta 
od mládežníčky až k vedú-
cej konfiklubu?
Cesta to bola úplne plynulá. 
Už vtedy sme mali v zbore 
úžasných ľudí ako sú Janka 
Novotná, Ľuboš Balážovič 
alebo Mimu Trnikovú, ktorí sa 
starali o mládež, besiedku 
aj kapelu. Uvedomovali si, aké 
dôležité je šíriť vieru a hovoriť 
o Bohu všetkým, ktorí ho ešte 
nepoznajú. Vedeli, že potrebujú 
pomocníkov/nástupcov, 
a tak ma ku všetkým svojim ak-
tivitám prizývali. Čo viem 
o deťoch a mládeži som sa na-
učila od nich a som im ne-
smierne vďačná za všetko, 
čo mi odovzdali.  

2. V čom vidíš najväčšie 
úskalia svojej služby?
Chcela by som, aby konfirman-
di zažili také spoločenstvo, aké 
som zažila ja, keď som prišla 
do tohto zboru. K tomu si po-
trebujú medzi sebou vytvoriť 
silné priateľstvá, čo im momen-
tálne veľmi komplikuje pandémia. V súčas-
nosti sa nemôžeme stretávať, nemôžeme 

chodiť na výlety a zažívať veci „mimo fary“. 
Tábory, festivaly a túry boli vždy to, čo nás 
ako partiu utužilo najviac. Súčasní konfir-

mandi sú o tieto zážitky 
ochudobnení a je mi to veľmi 
ľúto.  

3. V čom vidíš najväčší 
zmysel svojej služby?
Cieľom mojej služby je vy-
tvoriť skupine mladých 
kresťanov prostredie, kde ve-
riť v Boha je normálne, 
prirodzené a nie je to také 
ťažké. Ak ste niekedy boli 
kresťanom v neveriacej rodi-
ne alebo partii, iste chápete, 
o čom hovorím. Prísť medzi 
priateľov, ktorí poznajú Boha 
a chcú sa o ňom rozprávať, 
môže váš život a aj vieru po-
sunúť na úplne nový level. 

4. Mohla by si nám opísať, 
ako sa na konfikluby pri-
pravuješ a čo všetko za-
hŕňa konfiklub mimo 
piatkových stretnutí?
O téme začínam premýšľať 
už v sobotu a nesiem si ju 
so sebou celý týždeň. Hľadám 
inšpirácie, modlím sa a roz-

mýšľam, ako to najlepšie poňať. Občas in-
špirácia neprichádza a tak počúvam 

Čas na rozhovor

Choďte a zvestujte to všade
Simonku Zemanovú nemusíme predstavovať. Všetci ju iste poznáme ako skvelú speváčku, 

no v poslednej dobe sa v našom zbore venuje viacerým aktivitám. Okrem toho, že stále spieva 
(čo si môžeme vypočuť aj dnes), venuje sa detskej besiedke, ale najmä konfiklubu. A práve 

na vedenie a fungovanie konfiklubu sme sa jej opýtali.
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podcasty, rozprávam sa s ľuďmi, nechám si 
poradiť od priateľov. 
Založila som konfir-
mandom INSTA-
GRAM @konfiklub, 
kde každý týždeň 
pridávam: pozvánku 
na stretnutie, fotku 
z posledného stret-
nutia a citát alebo 
hlavnú myšlienku té-
my, ktorá im počas 
týždňa môže pripo-
menúť, o čom sme 
sa v piatok rozpráva-
li. 

5. Čo „obsahuje“ a ako 
prebieha konfiklub? Akým 
témam sa venujete?
Konfikluby majú jednoduchú 
štruktúru: hra – prestávka 
na čipsy – téma – modlitba – 
prestávka na čipsy – hra. Čipsy 
sú najobľúbenejšia časť prog-
ramu a teraz počas online 
stretnutí im isto veľmi chýba-
jú.

Témy sa snažím mať PRAK-
TICKÉ, ktoré sa zameriava-
jú na život 12 ročného 
mladého človeka. Uveriť 
v Boha v tomto období sa 
môže zdať nemožné, lebo 
žiť podľa prikázaní je ex-
trémne náročné. Schválne, 
kedy ste naposledy začali 
svoje ráno hriechom? Mladí 
človek ho tak začína úplne 
bežne – keď sa mama spýta, 
či si ustlal posteľ. 

Sama som uverila v tomto komplikovanom 
období a preto sa cítim ako ich „sprievodca 

obrátením“. Ako to spraviť a nezblázniť sa 
z toho... tak asi 
tak.  

6. Nesmieme za-
budnúť ani 
na tvoju spevác-
ku kariéru. Venu-
ješ sa teraz 
niečomu? Na čo 
sa môžeme te-
šiť?
Chcem, aby kapela 
v našom cirkevnom 
zbore opäť ožila 

a aby mládežnícke služby 
Božie nezanikli. K tomu je po-
trebná nová generácia hudob-
níkov. Mojim snom je byť 
toho súčasťou, ale to všetko 
až keď skončím školu :)

Za rozhovor ďakuje

Dáša Nemcová
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Volám sa Soňa Vojčeková a mám 12 
rokov. Mám rada líšky a kone. Dakedy som 
bláznivá. Na kofiklube mám najradšej Simu, 
lebo je s ňou zábava. Rada chodím 
na konfiklub, lebo sa hráme a zabávame.

Volám sa Dorothea Koštialová a mám 12 
rokov. Chodím do Základnej školy Jána 
Bakossa. Rada čítam knihy, tancujem 
a kreslím. Chodím aj do ZUŠky a hrám 
na klavíri. Na konfiklube sa veľmi rada hrám 
hry, čo Simonka vymyslí a najradšej mám 
tučniakov. Rada tam chodím, sú tam skvelí 
ľudia.

Predstavujeme

Predstavujeme konfirmandov 
a konfirmandky:)

V najbližších číslach časopisu by sme vám chceli predstaviť našich konfirmandov a konfirmandky. 
Položili sme im tri otázky:

1. Ako sa voláš a koľko máš rokov?

2. Povieš nám o sebe pár viet?

3. Čo máš najradšej na konfiklube? Prečo tam rád/a chodíš?

Odpovede od dvoch z nich si môžete prečítať v nasledujúcich riadkoch.
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Na voľné chvíle
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Na voľné chvíle

Riešenie tajničky
Keď sa Boh zjavil v Ježišovi Kristovi, nebol ani ohnivým stĺpom, ani tornádom, bol bábätkom. 
Nič sa nevyrovná bábätku. Ešte aj malé deti majú svoje nálady a môžu od vás ujsť. Bábätká 

ale môžete vziať do náručia, objímať, bozkávať a neprekáža im to, lipnú na vás. Prečo by Boh 
vstúpil do nášho veku radšej ako bábätko, než ako ohnivá alebo veterná smršť? Pretože 
tentoraz nepriniesol odsúdenie, prišiel ho znášať, prišiel zaplatiť trest za naše hriechy, 

odstrániť prekážku medzi ľudstvom a Bohom, aby sme mohli byť spolu. (Tajnička). 

Timothy Keller (Skrytý význam Vianoc)   

Tajničku pripravila Simona Zemanová

Kvíz o advente
Viete, z čoho bol tvorený pôvodný adventný veniec a čo symbolizujú niektoré sviečky? Toto a ďalšie 

zaujímavosti sa dozviete v našom adventnom kvíze:)

1. V niektorých krajinách má adventný 
veniec päť sviečok. Štyri sviečky 
predstavujú adventné nedele. 
Čo však symbolizuje piata sviečka?
a, Štedrý deň

b, Ježiša Krista

c, Ducha Svätého

2. Prvé štyri sviečky sa aj na takýchto 
vencoch zapaľujú počas adventných 
nediel. Kedy sa však zapaľuje piata 
sviečka?
a, na Štedrý deň, resp. 1. sviatok vianočný

b, 23. decembra

c, na 2. sviatok vianočný

3. V rímskokatolíckej cirkvi bývajú 
adventné sviečky farebne rozlíšené. 
Viete, aké majú farby?
a, tri červené, jedna biela

b, tri modré, jedna červená

c, tri fialové, jedna ružová

4. V niektorých krajinách (USA, Veľká 

Británia) sa používajú zvyčajne 
sviečky modrej farby. Čo táto farba 
symbolizuje?
a, radosť

b, pokánie

c. očakávanie

5. Dnes vidíme adventné vence 
vytvorené z rôznych materiálov. Aký 
je však pôvodný základný materiál na 
výrobu adventného venca?
a, mach

b, zelené ihličnaté vetvičky

c, borovicové šišky

6. Z historického hľadiska majú 
sviečky svoje mená. Priraďte k 
jednotlivým sviečkam ich mená:
1. adventná nedeľa ----- A. Priateľstvo

2. adventná nedeľa ----- B. Nádej

3. adventná nedeľa ----- C. Láska

4. adventná nedeľa ----- D. Mier

Kvíz pripravil Richard Cimerman

Správne odpovede:

1. b, 2. a, 3. c, 4. b, 5. b, 6. 1B, 2D, 3A, 4C
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Oznamy

Cirkevný príspevok
Prosíme každého, kto nemá uhradený cirkevný poplatok za tento alebo minulé roky, aby 
tak urobil buď osobne na farskom úrade alebo prevodom na účet (číslo účtu SK44 5200 
0000 00001080 8265, suma 12e, do poznámky, prosím, uviesť meno). Ďakujeme!

Zmena výšky cirkevného príspevku
Povinný cirkevný príspevok je na základe uznesenia výročného zborového konventu z dňa 
18. 7. 2021 upravený na 20€ na člena cirkevného zboru od nového kalendárneho roka 2022.

Konfikluby
Konfikluby sa realizujú každý piatok po konfirmačnej príprave. V bežnom režime vo farských 
priestoroch pri krbe, momentálne formou online stretnutí. Viac informácií nájdete na https://
www.instagram.com/konfiklub/.

Príspevky do ďalšieho Programu do lavíc
Ak cítite túžbu písať do časopisu nejaké články, či už občas alebo pravidelne, neváhajte nás 
osloviť alebo kontaktovať e-mailom.  Všetky vaše postoje, postrehy, či akékoľvek iné 
príspevky pošlite na emailovú adresu d.nemcova1997@gmail.com.

Podpora časopisu, mládežníckych služieb Božích a iných aktivít
Podporiť misijné aktivity mládeže, organizáciu mládežníckych služieb Božích, tento časopis 
(vydávanie a tlač časopisu stojí mesačne približne 80 eur), činnosť kapely a ďalšie naše 
aktivity, môžete cez milodary.  Váš milodar na farskom úrade adresujte ako „milodar 
na mládež“ alebo využite oferu vyhlásenú na tento účel (zvyčajne v nedeľu s mládežníckymi 
službami Božími).  Aktivity možno podporiť aj prostredníctvom občianskeho združenia 
Crossroads na účet vo Fio banke, IBAN SK72 8330 0000 0025 0072 3108 (do poznámky 
možno napísať aj účel). Ďakujeme!:)

Navštívte nás na našich webových stránkach
www.ecavbb.sk

https://www.facebook.com/crossroads.bb
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Pozývame všetky deti na detskú besiedku 
Momentálne prežívame služby Božie opäť v online priestore a preto sa neuskutočňuje ani detská 
besiedka. Kým však bola situácia priaznivá, deti počúvali Božie slovo im blízkym spôsobom každú 
nedeľu počas bohoslužieb v zborových priestoroch. Veríme, že vás príspevkom povzbudíme k tomu, 

aby ste priniesli svoje deti do kostola a na detskú besiedku.
Stretávanie besiedkárov počas služieb 
Božích sme po minuloročnej „koronovej 
prestávke“ opäť začali pravidelne organizo-
vať už počas leta. Po-
kračovali sme 
až do začiatku novem-
bra, kým to zhoršujúca 
sa pandemická situácia 
dovolila. Po odchode 
Janky Sokolovej (teraz 
už Novotnej:)) sa ve-
denie detskej besiedky 
rozdelilo tak, že sa te-
raz do jej prípravy za-
pája väčší počet 
spolupracovníkov: 
manželia Lenka 
a Ľuboš Balážovičovci, 
Janka Tureková, Danka 
Dvorská a Petra Volen-
tierová. Veľmi ochotne 
vypomáhajú aj Vladko 
a Simonka Zemanovci.

Tak, ako sme boli zvyk-
nutí, cez služby Božie si 
deti počas druhej pies-
ne prídu k oltáru pre 
požehnanie a potom odchádzajú do zboro-
vej miestnosti na besiedku. Tých menších 
môžu samozrejme sprevádzať rodičia, starí 
rodičia, či iní rodinní príslušníci :). 
Na besiedkach sme sa venovali už rôznym 
témam: márnotratný syn, dar chudobnej 
vdovy, bohatý mládenec a aj hľadajúca žena 
Samaritánka. To, čo sa deti na jednej besied-
ke naučia, na druhej si pomocou rôznych 
aktivít, hier a kreatívnych „vyrábačiek“ 

zopakujú. Neoddeliteľnou súčasťou besied-
ky býva aj spev detských piesní. Počas 
besiedok sa nám veľmi zíde aj  pomoc star-

ších, už „odrastených 
besiedkárov“, ktorí sú 
už po konfirmácii: 
Dorotka Koštialová, 
Simonka Dvorská 
a Roxy Anstead. 

Boli by sme radi, 
ak by sa nám podarilo 
v činnosti detskej 
besiedky aj naďalej 
pokračovať. Stále 
máme na pamäti slová 
Pána Ježiša: „Dovoľte 
dietkam prichádzať 
ku mne, a nebráňte 
im, lebo takýchto je 
kráľovstvo Božie. Veru, 
hovorím vám: Kto 
by neprijal kráľovstvo 
Božie ako dieťa, nikdy 
nevojde do neho“. (Lk 
18, 16 – 17. ) Modlíme 
sa, aby sa situácia 
zlepšila a aby deti 

mohli opäť prichádzať a počúvať Božie 
Slovo im prijateľnou formou. Veríme, že sa 
čoskoro uvidíme a prosíme všetkých rodi-
čov a starých rodičov, aby potom so svojimi 
detičkami či vnúčatami prišli medzi nás. Radi 
vás medzi sebou privítame!

Petra Volentierová

Aktivity v zbore
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1. Čo pre vás znamená advent du-
chovne?

MV: Bože veľký, advent dal si 
nám, by sme s vierou zreli 

k výšinám,
ku svätému Tvojmu prestolu. 
Ó, buduj v nás svoj chrám,

buď nám zmyslom žitia len Ty 
sám, by sme s Tebou navždy 

boli pospolu.

Odpoveď na prvú otázku je 
už čiastočne v uvedenej krátkej 
básni, čo ešte doplním odka-
zom na Písmo sv., že "...prichá-
dza kráľ tichý", čo je trochu 
zvláštne, lebo my poznáme 
z histórie (i súčasnosti...) 
kráľov veľkých, chrabrých, 
múdrych, či aj pekných, ale 
len Kristus, po ktorom 
"smädno" aj dnes túžime, pri-
chádza ako tichý kráľ pokoja. 
Vítame Ťa, Pane, prosím, príď 
medzi nás!

MF: Advent je pre mňa 
spojený s očakávaním Vianoc 
a pokoja po tradične nároč-
nom období od septembra. Počas neho si 
začínam viac uvedomovať, že toto obdobie 
sprevádzané predlžovaním noci sa chýli 
ku koncu.

PV: Advent pre mňa znamená pripomenutie 
Božej milosti a lásky– že Pán Boh nás 
tak miloval, že dal, aby sa do toho sveta 
narodil Jeho Syn.

SK: Nový impulz, nová inšpirácia, nový re-
štart, nový cirkevný rok, nová 
nádej. Teším sa, že niečo nové, 
čosi veľkolepé prichádza 
pre nás osobne a my sme toho 
prijímatelia. Mám rada obsah 
adventu, ktorý sa ukrýva 
v starozmluvných a novozmluv-
ných výpovediach a príbehoch, 
v ktorých je mi dovolené obja-
viť vždy niečo nové. Vždy znova 
sa vo mne prebúdza to malé 
dieťa, ožíva radosť z toho, čo sa 
má udiať, uvedomujúc si, že sme 
obdarovaní tým najväčším 

a najkvalitnejším darom, 
ktorý sa kedy v tomto svete 
zosobnil. A k tomu ešte kvôli 
mne osobne, a mne z toho 
daru plynú výhody pre več-
nosť.

VZ: Znamená to pre mňa 
vnútorné čakanie na niečo, 
čo je stredobodom mojej 
viery, a čo je vlastne pointa 
toho všetkého. Je to Ježiš, 
a posledné roky sa vždy 

s mojou manželkou snažíme počas adventu 
pozerať spolu na ten “skrytý význam“ 
Vianoc a premýšľať nad tým, čo je skutočne 
dôležité.

2. Ako advent prežívate (duchovne 
aj prakticky)?
MV: Je čas jesenný, pochmúrny, ako stvorený 
na stíšenie. A v ňom cez Písmo sväté, ale 

Opýtali sme sa

Ako prežívajú advent členovia nášho 
cirkevného zboru?

Niektorých členov nášho zboru sme sa opýtali, ako prežívajú advent a ako sa pripravujú na 
príchod Vianoc. Za odpovede ďakujeme pánovi Vančovi (MV), pani farárke (SK), Peti Volentierovej 

(PV), Matúšovi Ferienčíkovi (MF) a Vladkovi Zemanovi (VZ).



12       19. december 2021                     Mládežnícke služby Božie

Opýtali sme sa

cez vyššie uvedené "obrazy z nedávnej 
minulosti" si kladiem mnohé otázky na ak-
tuálne celospoločenské, či naše vnútrocir-
kevné problémy a hľadám odpovede na ne. 
Všetko to s pevnou vierou a nádejou, že ti-
chý Kráľ pokoja príde medzi nás a utvrdí 
svoje panovanie medzi nami. 
Nech sa tak stane!

MF: Zvykol som navštevovať 
vianočné trhy a učiť sa 
na zápočty. Obyčajne čítavam 
duchovnú literatúru, ale to 
záleží aj od aktuálneho zo-
znamu rozčítaných kníh. 
V minulosti sme pripravovali 
vianočný večierok a mládež-
nícke bohoslužby, do ktorých 
bolo zapojených viac ľudí 
zo zboru, to mi trochu chýba.

PV: Prakticky advent 
prežívam ako každá že-
na – „gazdiná“. Treba 
trošku poupratovať, 
niečo dobré napiecť 
a aj navariť, postarať sa 
o výzdobu... Ale s ničím 
si nezvyknem robiť 
prílišné starosti – 
ak niečo nevyjde alebo 
nestihnem, nevadí :). 
A duchovne? Adventné 
služby Božie majú inak-
šiu „náplň“ ako tie 
„bežné“, veľmi ma obohacujú.  A počas ad-
ventu si rada doma s gitarou zaspievam ad-
ventné piesne z nášho spevníka –  majú 
nádherné melódie.

SK: Je to pre mňa akčnejší a hektickejší čas, 
ale veľmi zmysluplný na stretnutia s rôznymi 
ľuďmi. Je to čas premýšľania o Slove, čas 
rozjímania, čas tvorivosti, čas príprav 
na vianočné sviatky. Prežívam ho tak, 

že sa všetko koncentruje a točí okolo práce 
duchovnej, ktorú vykonávam a to osobné 
ide bokom.

VZ: Prakticky svietime svetielkami na dome, 
a robíme vaječný likér:) Duchovne sa to 
až tak nelíši od zvyšku roka, keďže duchov-
né debaty mávame pravidelne, samozrejme 

ale silnejšie to vnímame 
na Vianoce a Veľkú Noc.

3. Máte nejaké zaujímavé ad-
ventné/vianočné tradície?
MV: Zvyky a tradície ? Dnes sa 
veľmi nelíšia od všeobecne v na-
šich domácnostiach zabehnutých, 
ale.... Moja sestra Mária (Mari) 
stále dodržuje v kuchyni náš, 
z rodičovského domu prevzatý, 
štedrovečerný zvyk a varí 

nie kapustnicu, ale kyslú du-
bákovú polievku (bez ze-
miakov, ale zato s fajnou 
údenou klobáskou) a rezan-
ce so sladkou kapustou, za-
pečené na plechu s tou 
uvarenou klobásou a hur-
kou (škoda, že tie domáce 
sú už len v chuťovej pamä-
ti...). Prílohou býva naklada-
ná červená kapusta. Mňam!!  
Ja si chodím k nej na "odlo-
žené" po kostole na Božie 
narodenie...

MF: Zatiaľ sme žiadne nestihli zaviesť, mys-
lím, že to príde postupne.

PV: U nás v rodine je obľúbené jedno CD 
s vianočnými piesňami, ktoré si púšťame 
dookola na vytvorenie „vianočnej nálady“, 
občas už od polovice novembra :). K tradí-
ciám určite patrí pečenie lineckého pečiva 
a vanilkových rožkov, bez toho si Vianoce 
u nás nevieme predstaviť!
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SK: Tradície mali naši rodičia a starí rodičia. 
Naše tradície sú spojené s prípravami kázní 
a programov. V posledných rokoch rada 
relaxujem aj pri zdobení sviečok s vianoč-
ným motívom, ktorými príležitostne obda-
rúvam. Ale predsa som rada, že sa podarí 
aspoň jedna tradícia, a to pečenie sladkého 
pečiva a perníkov spolu s deťmi. Je to 
pre nich vzácna chvíľa. Aj teraz už bubnujú, 
kedy budeme spolu piecť...:)

VZ: Ako som spomenul, určite výroba vaječ-
ného likéru a robenie domácich klobások.  

4. Čo by ste odkázali ostatným 
členom zboru k adventu a blížiacim sa 
Vianociam?
MV: Odkazy. Ťažká vec, ale skúsim. Teraz si 
zas trochu pomôžem. Trvalým mottom 
Nového rodu je výrok Ježiša Krista " Treba 
sa vám znovu narodiť" a v Stráži na Sione 
zo Zjav.Jána 3, 11 "Drž se toho, což máš, aby 
žádný nevzal koruny tvé."(donový 
text).Vždy aktuálne. A zakončím výrokom 
M.Luthera. " Pridržiavaj sa Krista, tak dobre 
začneš; vytrvaj pri ňom, tak dobre pokraču-
ješ; zostaň s ním až do konca, tak šťastne 
prídeš k cieľu."

MF: Hlavne Boží pokoj v tomto náročnom 
čase, nech sa môžeme všetci zdraví stretnúť 
so svojimi rodinami na Vianoce. Najmä star-
ších členov zboru by som poprosil aby 
neriskovali a nechali sa zaočkovať, žiaľ, 
aj v mojom okolí to niektorí podcenili. 

PV: Pre mňa je advent časom pokoja. 
Bola by som teda rada, keby sa ľudia nena-
háňali za zbytočnosťami; veď Vianoce majú 
byť pre veriaceho človeka o niečom úplne 
inom – majú byť najmä oslavou a vďakou 
za Božiu lásku.

SK: Aby ho darovaným lockdownom využili 
na prečítanie dobrej knihy, na ktorú už dlho 
nemali čas. Aby si zobrali do rúk aj Bibliu 

a načerpali z nej Slová občerstvujúce vieru. 
Aby na čas odložili mobily (myslím mladšiu 
generáciu) a rozprávali sa viac s deťmi, 
tiež s rodičmi a príbuznými. Aby im viac na-
slúchali a viac sa aj spolu modlili. Aby doká-
zali vnímať pravý obsah Vianoc, a tá 
radostná správa anjela aby v nich bola 
nielen vianočná, ale živá a trvalá: Nebojte sa, 
veď zvestujem vám veľkú radosť, ktorá bu-
de všetkému ľudu, lebo narodil sa vám dnes 
v meste Dávidovom Spasiteľ, ktorý je Kris-
tus Pán. (Lukáš 2, 10-11).

VZ: Byť trpezlivý počas HomeChurchu, byť 
slušný k ostatným a hlavne sa brať menej 
vážne, to prospeje každému z nás a celý 
rok, nie len na Vianoce. Samozrejme im 
prajem ale hlavne pokojné Vianoce, a múd-
rosť, že to nie je celé o darčekoch:)

Za odpovede ďakuje

Dáša Nemcová
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Pre deti
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